
Valtuustoaloite: Työpaikkapolkupyörät kaupungin yksiköille, valtuutettu Marko 
Salmela 

 
Kaupunginhallitus 11.03.2024 § 65 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Valtuutettu Marko Salmelan valtuustoaloite 24.4.2023: 

 Raahen kaupunki on edistänyt työsuhdepolkupyörien 
käyttöönottomahdollisuutta siten, että jonkin ajan kuluttua henkilöstö 
pääsee edusta nauttimaan. Tämä mahdollistaa ja kannustaa useita 
kaupungin työntekijöitä kulkemaan työmatkansa polkupyörällä.  

 Kaupungin palveluksessa on paljon henkilöstöä, jotka eivät asu 
pyöräilyetäisyydellä ja ovat näin pakotettuja kulkemaan työmatkansa joko 
omalla autolla, tai julkisilla välineillä. Henkilöstöllä on usein tarve liikkua 
myös työpäivän aikana hoitamassa erinäisiä työhön liittyviä asioita, kuten 
virastoissa asiointia, kokouksia eri toimijoiden kanssa jne. Tällaisten 
kaupungin sisällä tapahtuvat lyhyet siirtymät olisi usein kätevä tehdä 
polkupyörällä auton sijaan.  

 Esitän, että Raahessa aloitetaan halukkaiden kaupungin yksiköiden kanssa 
kokeilu ottaa käyttöön työpäivän aikana hyödynnettävissä oleva 
työpaikkapolkupyörä. Sähköavusteinen, taakkatelineellä ja 
Raahetunnuksilla varusteltu pyörä viestittäisi myös kuntalaisille positiivista 
kuvaa reippaista työntekijöistä. Asia edistäisi myös vihreää siirtymää 
omalla pienellä panoksellaan.  

 Hallintojohtaja Matti Bergmanin vastaus 19.2.2024: 

 Polkupyöräily on kuntoa kehittävä ja ympäristöystävällinen liikkumistapa. 
Raahen kaupungin työntekijöillä on mahdollisuus ottaa käyttöönsä 
työsuhdepolkupyörä. Yli 200 kaupungin työntekijää on näin tehnytkin. 
Työsuhdepolkupyörää on mahdollista käyttää työaikana toimipisteeltä 
toiselle siirtyessä.  

 Keskimäärin sähköpolkupyörä maksaa 2500  € - 4500 € riippuen mallista ja 
varusteista. Mikäli näitä hankittaisiin kaupungin toimipisteisiin 
työntekijöiden käyttöön, niin pitäisi huomioida tasapuoliset 
mahdollisuudet saada ne kaikkien työntekijöiden käyttöön. Kaupungissa 
on kuitenkin useita kymmeniä yksiköitä pelkästään keskustan alueella, 
Vihannissa ja kylillä. Kun työllisyysalue aloittaa vuoden 2025 alussa 
kaupungilla on työntekijöitä töissä yhteensä 11 kunnan alueella. Pyöriä 



jouduttaisiin hankkimaan useisiin ellei joka yksikköön ja tämä olisi 
kustannuksiltaan korkea. Kaupunki kuitenkin tarkastelee tilannetta 
tulevaisuudessa mikäli tämä olisi tällöin mahdollista esim. jonkin 
pyöräpalveluntarjoajan kautta. 

 Kaupunki kannustaa kuitenkin työntekijöitä liikkumaan lähellä olevien 
yksiköiden välillä ympäristöystävällisin tavoin, kuten kävellen, 
polkupyörällä jne. Lisäksi viikkoliikuntaa voi hyödyntää siirtymien välillä. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024 § 32    

389/00.01.04/2023    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen hallintojohtaja Matti Bergmanin 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


